

Protokół Nr XLI/18

z XLI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 1 sierpnia 2018 r. w godzinach od 10.00 do 13.30 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko.

Adn. 1

XLI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta Kapczyńska.

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, Prezesa „AQUANET Mieścisko Sp. z o.o – P.Macieja Wojtyszyn, sołtysów wsi oraz wszystkich pozostałych gości i uczestników dzisiejszej sesji.

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią **Załączniki Nr 1 i 2** do protokołu).

Adn. 2

Na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, na dzisiejszej sesji obecnych jest 15 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał.

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi **Załącznik Nr 3** do protokołu).

Adn. 3

Przewodnicząca Rady odczytała Porządek obrad XLI sesji Rady Gminy, jaki radni i goście otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję.

Do przedstawionego Porządku obrad nikt nie wniósł zastrzeżeń.

(Porządek obrad XLI sesji Rady Gminy stanowi **Załącznik Nr 4** do protokołu).

Adn. 4

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń.

W związku z powyższym zaproponowała jego przyjęcie bez odczytywania.

Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania.

Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych:

- radna Mączyńska:

1) ponowiła wniosek z poprzedniej sesji kiedy będą założone lampy na ul.Słowackiego i ul.Kusocińskiego (Oś.Młodych) w Mieścisku;

2) ponowiła wniosek o zakup ławek na Oś.Młodych;

3) zapytała jaka jest odpowiedź na pismo rodziców dzieci klas I Szkoły Podstawowej w Mieścisku w sprawie utworzenia 4 oddziałów ?

- **radny Rodzewicz** – zwrócił uwagę na wielokrotny problem pojawiania się braku wody w Zbietce i przyczynę wywołaną najprawdopodobniej położeniem tam na pewnym odcinku rury stalowej o przekroju 50 mm. Radny wnioskował o zmianę przekroju rury gdyż przy obecnych upałach mogą być problemy;

- **radny Hoffmann** – zgłosił prośbę mieszkańców osiedla domków jednorodzinnych w Popowie Kościelnym aby część lamp która jest zaplanowana do zainstalowania przy blokach na Osiedlu Piastowskim przenieść w kierunku ul.Pocztowej;

- **radna Chelwing** – w imieniu mieszkańców Popowa Kościelnego prosiła o poprawę bezpieczeństwa na drodze przy Osiedlu Piastowskim, w tym poprzez postawienie lampy co powinno być priorytetem gdyż w tym miejscu jest niebezpiecznie o czym może świadczyć ostatni wypadek. W imieniu mieszkańców prosiła o przycięcie w miejscach newralgicznych znajdujących się tam żywopłotów, Jest tam ciemno, a osoby jeżdżą do pracy na 3 zmiany i jest potrzeba postawienia lampy aby zapobiec ewentualnemu niebezpieczeństwu;

- **radna Oelke** :

1) zgłosiła prośbę w imieniu mieszkańców Gołaszewa wskazując na drogę do de HEUS, która jest w coraz gorszym stanie. Miejscami przy mijaniu samochodów jest niebezpiecznie;

2) zapytała czy jest odpowiedź na pytanie zgłoszone na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej?

- **radna Kapczyńska** – odczytała apel, jaki wpłynął do Przewodniczącej Rady od Koła Gospodyń Wiejskich w Popowie Kościelnym o poprawę bezpieczeństwa na drodze przy Osiedlu Piastowskim.

(APEL KGW w Popowie Kościelnym stanowi **Załącznik Nr 5** w Popowie Kościelnym).

- **radna Kubicka**:

1) prosiła o interwencję w sprawie zapchanych studzienek odpływowych, które nie odbierają wody koło figury i naprzeciwko w Żabiczynie;

2) prosiła o zgłoszenie do Powiatowego Zarządu Dróg sprawę przystanku autobusowego na Chubach w Żabiczynie. Przystanek ten jest obrosnięty akacjami, że jest niewidoczny co stwarza zagrożenie i wnioskuje o przycięcie drzew ponadto nie ma znaku przy drodze, że tam jest przystanek;

Adn. 6 – zapytania sołtysów

- P.Kmieciak – sołtys sołectwa Jaroszewo Drugie:

1) zgłosił, że również do niego dzwonią rodzice dzieci klas pierwszych w sprawie, o której wcześniej mówiła P.radna informując, że jest dużo dzieci w klasach I, ponad 20 i wnioskują żeby jeszcze jedna klasę utworzyć;

2) prosił aby zgłosić do Nadleśnictwa sprawę wyjazdu z Jaroszewa w lesie. Akacje bardzo rozrosły się przez co jest bardzo ograniczona widoczność i tragedia w wyjeździe;

3) „MIKOROL” wykaszał rowy przy drodze kosiarka rotacyjną. Tam trzeba by wyciąć krzewy gdyż wieczorem trzeba bardzo wolno jechać bo sarny przebiegają przez jezdnię;

- P.Starosta – sołtys Popowa Kościelnego:

1) zwróciła uwagę, że w sprawie lamp na Osiedlu Piastowskim byli u niej mieszkańcy. Jednocześnie podziękowała za częściowe wykoszenie w Popowie Kościelnym i przycięcie wszystkich krzewów o których dzisiaj na sesji była mowa min. w piśmie Koła Gospodyń Wiejskich;

2) mieszkańcy Osiedla Piastowskiego zgłaszają, że po ulewach na nowo wyłożonym POZ-BRUK-u stoją kałuże to jest koło bloku 1, 2, 3 i nie ma przejścia. Może można reklamować to w ramach gwarancji ?

- P.Borowska – sołtys sołectwa Wiela – prosiła o interwencję w wykoszeniu działki we Wieli na początku wsi po prawej stronie. Tam chwasty rozsiewają się.

- P.Szulc – sołtys sołectwa Mirkowice – zapytał czy w przyszłości w planach jest budowa asfaltu w m.Mirkowiczki ?

- P.Witucki – sołtys sołectwa Sarbia:

1) odniósł się do zarośniętych działek „Agencyjnych” tak samo jest w Podlesiu Kościelnym, w Sarbii gdzie też działka została odebrana i jest kilka lat zaniedbana;

2) sołtys wsi zabrał głos w sprawie drogi Sarbia-Zbietka – pod lasem. Znajdujący się tam przepust okazało się, że jest dobry. Natomiast przez napływ wody, piasku rów jest co najmniej 50 cm zamulony i woda nie przepływa. Po drugie na ten piasek, który jest na tej drodze przy tym przepuszczeniu trzeba by nawet trochę tłucznia żeby woda nie zabierała piasku;

Na zapytania sołtysów udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński.

Adn.7

Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.

(Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej stanowi **Załącznik Nr 6** do protokołu).

Adn. 8

Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację z działalności w okresie międzysesyjnym.

- w okresie od ostatniej sesji tj.28 czerwca br. do dzisiaj pełniła we wtorki dyżur w biurze Rady Gminy;

- 30 czerwca br. – brała udział w uroczystościach jubileuszowych 140-lecia istnienia jednostki OSP w Gołaszewie. Wśród zaproszonych gości uczestniczył Prymas Polski – Ksiądz Wojciech Polak. Jednostka została odznaczona Herbem Powiatu.

Do przedstawionych informacji nikt z radnych nie zgłosił pytań.

Adn. 9

Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z prac w okresie międzysesyjnym:

- radny Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 posiedzenie w dniu 12 lipca 2018 r. którego tematem było:

1. Zapoznanie ze stanem dróg gminnych oraz prowadzonych inwestycji.
2. Zapoznanie z informacją finansową na temat realizacji inwestycji w roku bieżącym na terenie gminy, poniesionych nakładów finansowych oraz źródeł ich pochodzenia.

Przewodniczący Komisji omówił pokrótce przebieg posiedzenia.

- radny Witucki - Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 posiedzenie w dniu 30 lipca br., którego tematem była:

1. Zapoznanie Komisji z informacją na temat przygotowania Urzędu Gminy i jednostek podległych do RODO.
2. Zapoznanie Komisji ze stopniem wykorzystania urlopu przez pracowników Urzędu Gminy zatrudnionych z wyboru.

Przewodniczący Komisji przedstawił przebieg posiedzenia i wnioski pokontrolne.

- radny Kalka – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji:

Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 posiedzenie w dniu 17 lipca br., którego tematem było:

„Ocena stanu bezpieczeństwa na placach zabaw, boiskach sportowych i kompleksie sportowym „ORLIK”, w tym urządzenia na placach zabaw na terenie gminy Mieścisko

Przewodniczący Komisji przedstawił przebieg wyjazdowego posiedzenia oraz wnioski.

Jednocześnie zaapelował o dbałość istniejących urządzeń na placach zabaw min. poprzez konserwację drewnianych konstrukcji i wymianę popsutych, wykaszanie placów zabaw.

Jeśli chodzi o kompleks boisk „ORLIK” to do najważniejszych wniosków należą:

- 1) Naprawa dachu w magazynku do sprzętu, głównie przeciekające świetliki i w konsekwencji zaciekanie instalacji elektrycznej;
- 2) Wyprostowanie piłkochwyków,
- 3) Prośba animatora o znaki informacyjne o zasadach użytkowania „ORLIK-a” oraz o zainstalowanie tablicy informacyjnej przy wejściu na obiekt;

- radna Mączyńska – Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu

Komisja od ostatniej sesji nie odbyła żadnego posiedzenia.

Adn. 10 - Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Mieścisko

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Prezes AQUANET Mieścisko Sp. z o.o – P.Maciej Wojtyszyn.

Obowiązek uchwalenia nowego regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków nałożyła ustawa „Prawo Wodne”, która weszła w życie 12 grudnia 2017 r.

Sposób napisania tego regulaminu jak i sposób zatwierdzenia różni się od tego co było w przeszłości. Obecnie zakłady wodociągowe były zobowiązane w ciągu 6 miesięcy od wejścia w życie w/w ustawy czyli do 12 czerwca br. przedłożyć projekt regulaminu Radzie Gminy. Rada ma

go zaopiniować, a następnie projekt ten jest wysłany do Gospodarstwa „Wody Polskie” celem zaopiniowania. Po otrzymaniu opinii Rada dopiero go uchwala. Porównując ten regulamin z poprzednim to jest on krótszy. Bierze się to stąd, że regulamin ten jest aktem prawa miejscowego i nie może być w nim nic co zawiera ustawa „Prawo Wodne”, ustawa o zaopatrzeniu w wodę i odprowadzanie ścieków i rozporządzeń z tym związanych i podstawowymi rzeczami, które będą zawarte w umowie między odbiorcą a dostawcą.

- radna Kapczyńska – na podstawie czego został opracowany projekt regulaminu ?

- Radca Prawny – uzupełniła, że przy przygotowaniu projektu regulaminu brano pod uwagę maksymalnie rozstrzygnięcia Wojewodów w zakresie regulaminów, które były wcześniej uchwalone jak również orzecznictwo Naczelnego Sądu Administracyjnego. Mam nadzieję, że większość uwag Wojewody w tym regulaminie uwzględniliśmy. Zasada jest taka, że dzisiaj twierdzi się w orzecznictwie, że regulamin nie ma informować tylko ma regulować. Czyli na wszystkie uwagi organów przygotowujących, że regulamin ma być zrobiony tak żeby odbiorca wiedział jakie ma uprawnienia, a przedsiębiorstwo wiedziało jakie ma obowiązki stwierdza się, że to nie jest celem. Są ustawy, rozporządzenia i do tego jest regulamin, który ma regulować kwestie nieuregulowane.

- radny Witucki – zapytał jakie opłaty będziemy odprowadzać do firmy „Wody Polskie” ?

- Prezes AQUANET – „według przepisów powinniśmy dostać wszystkie opłaty stałe wyliczone na podstawie decyzji wodno-prawnych i na zmiennie wyliczane na podstawie konkretnych wyników analiz np. zrzucanych ścieków i ilości pobieranej wody za I kwartał do końca marca. Do końca czerwca powinniśmy dostać za II kwartał. Wracając do Pana pytania jeżeli chodzi o wysokość opłat stałych to jest to około 7.000 zł, przy czym ta opłata podzielona jest na płatności kwartalne dla każdego obiektu: w naszym przypadku 4 opłaty dla stacji, 2 opłaty dla oczyszczalni. Natomiast opłaty zmienne zależą od poboru.

- radny Witucki – poruszył temat pobierania wody przez straż pożarną i podawania przez straż takich informacji. Straż nigdzie w statutach nie ma tego zapisane. Na rok nie więcej jak 100 m3 wody może być zużyte, to są tak małe wielkości a przy okazji jest płukana sieć. Według mnie możnaby zrezygnować z podawania takich informacji.

- Prezes AQUANET – „to jest pański punkt widzenia a inaczej wynika z punktu widzenia zakładu wodociągowego i przepisów ustawowych. Przyczym zgadzam się z Panem, że to nie są kwoty znaczące natomiast w ilości pobranej wody tak i tutaj chodzi bardziej o te statystyczne zapisy.

- Wójt – zwrócił uwagę, że każde pobranie wody to jest zerwanie plomby a wtedy musi być powiedziane skąd woda została pobrana. Chodzi o ewidencję.

- Prezes AQUANET – zwrócił uwagę na istniejące hydrofornie, które nie są w stanie prowadzić bieżącego zaopatrzenia i jednocześnie być na potrzeby p.poż. W związku z powyższym chodzi o nawiązanie współpracy. „My wam wskażemy jakieś kluczowe zasuwę bo w przypadku naprawdę dużego pożaru trzeba odcinać pewne wioski. To są sytuacje wyjątkowe”.

- radny Witucki – „a co z tymi jednostkami, które przyjeżdżają z zewnątrz, albo nasze jednostki wyjeżdżają poza teren gminy” ?

- Prezes AQUANET – „ktoś to koordynuje”.

- radny Witucki - „nie mówię o wydajności tylko chodzi o dodatkowe papiery”;

- Prezes AQUANET – „tak ustawodawca nakreślił. My zwracamy się z prośbą do jednostek OSP o podanie ile m3 wody zużyliście na daną akcję”;

- radny Witucki – powrócił ponownie do hydrantów, które w dalszym ciągu nie wszystkie są sprawne;

W trakcie dyskusji sesję opuścił radny Ryszard Rodzewicz. Od tej chwili na sesji jest obecnych 14 radnych.

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Mieścisko pod głosowanie.

Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi **Załącznik Nr 7** do protokołu.

Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy, jaki radni otrzymali z wyprzedzeniem w działach, rozdziałach i paragrafach przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska.

W dniu dzisiejszym zostaje jeszcze wprowadzona autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, która jest wynikiem ogłoszonych przetargów i bieżącym analizowaniem ofert zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych.

W wyniku wprowadzonej autopoprawki zwiększa się i zmniejsza wydatki o kwotę 366.000 zł.

Zwiększenie wydatków następuje głównie z uwagi na złożone oferty na remonty dróg przewyższające wartości ujęte w budżecie.

(Autopoprawka stanowi **Załącznik Nr 8** do protokołu).

W trakcie dyskusji na sesję powrócił radny Ryszard Rodzewicz.

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały w której głos zabrali:

- radna Oelke – odniosła się do działu 851 – Ochrona Zdrowia i wprowadzenia dochodów w kwocie 75.500 zł z tytułu planowanej do otrzymania dotacji na realizację projektu. Na jakiej podstawie wprowadzono te dochody ? Czy w tej sytuacji na dzień dzisiejszy jest to finansowane z naszych środków ?

- odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy wyjaśniając, że przy przedstawianiu projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie było wyjaśnione, że została podpisana umowa w dniu 18 lipca br. pomiędzy 7 gminami a firmą realizującą projekt i ten fakt pozwala na wprowadzenie do budżetu środków. Z umowy wynika, że gmina otrzyma środki finansowe. Nie moglibyśmy inaczej wprowadzić środków gdybyśmy nie mieli promesy. Tę promesę otrzymaliśmy z chwilą podpisania umowy. Umowa wraz z załącznikami jest do wglądu.

- radna Oelke – „na poprzedniej sesji wprowadzaliśmy kwotę 66.000 zł ze środków własnych żeby zagospodarować teren przy byłym Gimnazjum a z drugiej strony dzisiaj w wydatkach wprowadza się kwotę 75.500 zł na projekt, który będzie realizowany w budynku byłego Gimnazjum z przeznaczeniem na zakup platformy dla osób niepełnosprawnych, koszty eksploatacyjne oraz remont pomieszczeń. Moje pytanie jest dlaczego 66.000 zł musieliśmy dać ze środków własnych ? Czy nie możnaby zabiegać o to żeby firma realizująca projekt, która prowadzi punkt przedszkolny w tym budynku nie mogłaby ująć w projekcie tego zagospodarowania terenu. Moje pytanie jest czy byłoby możliwe uruchomienie punktu przedszkolnego bez zagospodarowania terenu ? Ja będę ciągle do tego wracać, że to nas nic nie będzie kosztować. W sytuacji potrzeby remontu pomieszczeń na ORLIK-u, stanu boisk przy Szkole Podstawowej uważam, że moje obawy są zasadne”.

- Wójt – w odpowiedzi wyjaśnił, że 66.000 zł jest ze środków budżetu gminy i to jest „na zewnątrz” na całą ścianę boczną i zagospodarowanie powierzchni, która jest wyznaczona fundamentami sali gimnastycznej i to jest nasze i tego firma, która prowadzi Przedszkole i dom dziennego pobytu seniora nie będzie potrzebowała. Tam chcemy zrobić całą ścianę, te druty odciąć itd. a jednocześnie zrobić 2 boiska: jedno do siatkówki plażowej a drugie do badmintonu i to są nasze koszty. Natomiast wykonanie placu zabaw i to co robione jest w środku budynku byłego

Gimnazjum to są koszty firmy realizującej projekt. Trzeba oddzielić 66.000 zł to jest na nasze działki na zewnątrz, a 75.500 zł to jest „na środek”. Jeśli chodzi o planowane wydatki na energię, usługi remontowe to gmina otrzymuje faktury obciążające i następnie obciąża firmę która tam coś prowadzi bo obiekt i liczniki są gminy.

W trakcie dyskusji na sesję powrócił radny Ryszard Rodzewicz.

- radna Oelke – „w ramach tych 66.000 zł była też kwestia ogrodzenia budynku szkolnego”.
- w odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że będzie tylko płot oddzielający Gimnazjum i oczywiście ogrodzenie tej siatki. Ogrodzenie nasze po fundamencie sali gimnastycznej”.
- radna Oelke – zapytała na jakiej podstawie zostały podniesione wydatki na drogi ?
- Wójt – wyjaśnił, że na podstawie kwot z przetargów, jednocześnie podając kwoty na drogi zaplanowane w budżecie oraz najtańsze i najdroższe oferty jakie wpłynęły w przetargu.
- Skarbnik Gminy – odniosła się do kwoty 150.000 zł zaplanowanej w budżecie na przebudowę drogi gminnej w Miłosławicach, która to droga została na razie wykreślona z uwagi na konieczność zbilansowania pozostałych zadań. Jej realizacja będzie w późniejszym terminie.

Będąc przy głosie Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 wyjaśniając, że wiąże się to ściśle z uchwałą w sprawie zmian w budżecie. Jeśli chodzi o WPF to mamy jeszcze dodatkowo wprowadzone limity w wykazie przedsięwzięć żebyśmy mogli zawierać takie umowy w roku bieżącym, których skutki finansowe przenoszone są na kolejne lata. Mowa tu o umowach na dożywianie i na dowożenie uczniów do szkół. Ponadto dodała, że w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie zostało wprowadzone kolejne obciążenie dot. modernizacji oświetlenia – realizacja usługi oświetleniowej w zakresie programu poprawy jakości i efektywności energetycznej. Przed podpisaniem umowy musimy mieć zgodę Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych. Po uzyskaniu zgody będzie w roku bieżącym podpisana umowa. Po wynegocjowanych kwotach szacujemy wartość tej planowanej usługi oświetleniowej w kwocie 430.000 zł. To zadłużenie będzie spłacane w 2019 roku. Ponieważ zagwarantowaliśmy spłatę w całości w jednym roku w wyniku negocjacji umorzone zostaną nam odsetki. Relacje spłat w poszczególnych latach po wprowadzeniu do zadłużenia w/w kwoty zostaną zachowane. Skarbnik Gminy poinformowała, że wszystkie wskaźniki w WPF aż do 2025 roku spełniają wymóg wynikający z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Odczytała również limity zobowiązań w kolejnych latach dla poszczególnych zadań.

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z autopoprawką pod głosowanie.

Na 15 radnych obecnych na sesji: 13 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu” (radna Oelke Agnieszka i radny Rodzewicz Ryszard).

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy została przyjęta większością głosów i stanowi **Załącznik Nr 8** do protokołu).

Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła już wcześniej Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska.

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie

Na 15 radnych obecnych na sesji: 13 głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu” (radna Agnieszka Oelke i radny Ryszard Rodzewicz).

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 została podjęta większością głosów i stanowi **Załącznik Nr 9** do protokołu.

Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Mieścisko

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński.

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.

W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Na 13 radnych obecnych na sesji (chwilo wyszli z sali radna Chelwing i radny Wojtyszyn) 11 głosowało „za” i 2 radnych „przeciw” (radny Kazimierz Staroń i radny Tadeusz Kozłowski)

Uchwała w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Mieścisko została podjęta większością głosów i stanowi **Załącznik Nr 10** do protokołu.

Sesję opuściła radna Iwona Kubicka i od tej chwili na sesji obecnych jest 14 radnych.

Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas nieoznaczony nieruchomości w Popowie Kościelnym, Wieli i Jaworówku

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński.

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie.

Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi **Załącznik Nr 11** do protokołu.

Adn. 15 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński.

- lampy na ul.Kusocińskiego – „są w wykazie i na pewno niedługo będą”;

- ławki – „są zamówione”;

- radnemu Rodzewiczowi – „na przyszłość nie będzie to traktowane jako awaria tylko trzeba będzie zrobić projekt organizacji ruchu. Rzeczywiście jest taka rura. Natomiast polecenie jest następujące, że jeśli w najbliższym czasie znowu nastąpi awaria będzie ten odcinek wymieniony”;

- radnemu Hoffmanowi odnośnie lamp – „są na Osiedlu Piastowskim i następnie będzie montowanie lamp na drugiej stronie. To jest łącznie 80 lamp”;

- kwestia monitoringu na placach zabaw – „to niszczą nasze dzieci i my jeszcze mamy wydać pieniądze na monitoring. Tak samo z ORLIK-iem – te przesła trzeba wymienić i tablica będzie”;

Jeśli chodzi o popsute urządzenia na placach zabaw to najpierw trzeba szukać sprawcę a nie tylko naprawiać. Byłoby mniej takich sytuacji gdybyśmy wszyscy zwracali uwagę”;

- znak w Żabiczynie – „przekażemy do Zarządu Dróg Powiatowych”;

- radny Witucki – „chodzi o oddziały 3-4 przy liczbie 48 uczniów. Z mojego wyliczenia wychodzą 2”;

- Radca Prawny – „tak jest w arkuszu organizacyjnym i nie ma jego zmiany”;

- radny Witucki – „przypominają mi się czasy sprzed kilku lat, że kosztem Szkoły w Mieścisku jest utrzymywana Szkoła w Popowie Kościelnym. Na Popowo dajemy samą dotację. Czy nie pójść tą samą drogą co Popowo skoro tutaj mają być 3, 4 oddziały po 12 dzieci ? Nie tak dawno na Komisji Rewizyjnej P.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mieścisku oświadczyła, że nie ma na nic pieniędzy, a tutaj mamy fundować 4 oddziały „?

- radny Górski – „wypowiedź P.Dyrektor nie powinna być argumentem aby Szkołę przekształcać w stowarzyszenie czy przekazywać innemu podmiotowi ?”

- radny Witucki – „pamięta Pan jak było mówione, że Szkołę w Popowie Kościelnym utrzymuje się kosztem Szkoły w Mieścisku ? Pieniądzy jest o połowę mniej na jedną klasę w Mieścisku i to też trzeba zrozumieć”;

- radna Oelke:

1) „pieniędzy jest tyle ile jest i są pewne problemy finansowe, co nie może być argumentem żeby przekształcać Szkołę w jednostkę prowadzoną przez inny podmiot”;

2) „planuje się w oddziale 25 uczniów w klasie I. Ja chciałabym żeby zobaczyć te klasy i czy jest możliwość dostawienia stolików ? Ta prośba rodziców z czegoś wynika. Państwo pamiętają jak wyglądały posiedzenia komisji związane ze Szkołą gdzie P.Dyrektor często musiała „wydzierać” pewne środki. Dyrektor może więcej zrobić jeśli ma środki. A środki finansowe to P.Wójt”;

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że Wójt jest strażnikiem budżetu gminy a Dyrektor budżetu Szkoły i czy nie może wprowadzić pewnych zmian organizacyjnych ? Jeśli pisze się pismo o pieniądze w marcu roku budżetowego to skąd gmina ma wziąć, my też zmieniamy budżet. Podsumowując dodał, że problemom w oświacie trzeba poświęcić odrębne spotkanie”;

- radna Oelke – „ostatnio z koleżanką radną zwracałyśmy uwagę na to, że planowane środki są niewystarczające tylko zawsze jest to argumentowane, że jak będzie potrzeba to zostaną dołożone. Później jak ta potrzeba jest to jest problem. Jeśli są koszty stałe zaplanowane na początku roku w budżecie to choćby nie wiem kto tam był to nie jest w stanie tych rzeczy zmienić”

- Wójt – „mówi Pani na starcie koszty stałe. Gmina też ma koszty stałe. To skąd mamy wziąć pieniądze na dodatkowe rzeczy ? To ktoś taką subwencję wyliczył. Co zarobiono w Szkole żeby ewentualnie zmniejszyć koszty stałe ?”

- radna Oelke – mówiąc o oszczędnościach zwróciła uwagę, że opiekunowie jeżdżący na basen nie dostają wynagrodzenia i pracują jako wolontariat nie mówiąc o odpowiedzialności za bezpieczeństwo, jeśli nauczyciele zajęcia wyrównawcze mają ścięte do zera, gdzie pedagog szkolny nie jest w stanie w ramach swoich kompetencji wykonywać swoich obowiązków, to o czym my rozmawiamy ?”

- Wójt – zwrócił uwagę, że był program „Umiem pływać dla klas I-III” poleciłem po to żeby zmniejszyć koszty. Czy został on wykonany ?”

- radna Oelke – „nie wiem. Ale czy w budżecie na ten projekt zostały zabezpieczone środki na udział własny”?

- radna Kapczyńska – „ja myślę, że powinniśmy zwołać specjalną sesję czy komisję Rady z Panią Dyrektor. Powinna być ogólna kwota subwencji przedstawiona i podane gdzie, na co brakuje i wtedy radni mogliby się odnieść”;

- Sekretarz Gminy – udzieliła odpowiedzi na zgłoszone na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zapytania dot. kosztów ponoszonych przez gminę i jednostki organizacyjne w związku z zatrudnieniem inspektora ochrony danych osobowych i kosztów temu towarzyszących oraz na pytanie skierowane przez organ prowadzący do Szkoły w sprawie ważności orzeczenia w zakresie kształcenia specjalnego.

- radny Rodzewicz – zapytał o wynik ostatniej interwencji w sprawie zrzutu ścieków do rowu ?
- radny Wojtyszyn – w sprawie sygnału alarmowego syreny w Mieścisku. „Jest to urządzenie elektroniczne gdzie można barwę i wysokość tonu regulować. Dobrze jakby ten sygnał był zbliżony do poprzedniego”;

Na zapytania radnych odpowiedzi udzielił Wójt Gminy.

Będąc przy głosie Wójt Gminy zwrócił się do radnych o zajęcie stanowiska, decyzji. „Jak państwo słyszeli byłem w PKP i rozmawiałem i jest sytuacja tego typu: czy chcemy przejąć dworce w Mieścisku i w Gołaszewie. Bo jeżeli nie to są na to klienci i oni toby sprzedali a nam przekażą tylko i wyłącznie działki pod torowiskiem. Jest kwestia jeśli byśmy przejęli to z jednej strony kiedy to wyremontujemy i za co a z drugiej strony jak przejmujemy to od razu mamy kłopot, a trzecia rzecz – kosztowny remont dachu na dworcu. Kolejna rzecz jest taka, że same działki są już pomierzone i te działki weźmiemy bo nawet tzw. skrócona obwodnica, która byłaby od Rudy do torów to ona by tam mogła być bo tam jest dosyć szeroko i jeżeli dworce będziemy brali to one muszą być wydzielone, wycenione, musi być zatwierdzone przez Ministra Komunikacji, Zarząd PKP i czas około 2 lat. Na dworcu mieszkają 3 rodziny i niech oni sobie to kupią, jak kupiono pozostałe 2 bloki. W ubiegłym roku chcieli rozwalić szale i konserwator nie zgodził się.

- radny Rodzewicz – „jeśli chodzi o dworce to uważam, że raczej nie brać bo z tym będą problemy”;

- radny Wojtyszyn – „ja proponowałbym o wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego i PKP o przywrócenie toru i zrobienie rozgałęzienia aby do Mieściska doprowadzić pociąg. Jeśli udało się uratować linię do Wągrowca i w tej chwili mówi się o odbudowie linii do Gołańczy to dlaczego nie może być do Mieściska. To jest tylko „odnoga” w Skokach”.

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę na dopłaty jakie są żeby funkcjonowała kolej metropolitarna;

- radny Wojtyszyn – „jeśli poszczególne gminy dokładają po 250.000 zł, 300.000 zł na rok, a ilu naszych mieszkańców dojeżdża do Poznania, Murowanej Gośliny, Bolechowa ?”

Podsumowując dyskusję Przewodnicząca Rady zapytała radnych czy gmina rezygnuje z budynków PKP ?

Na 11 radnych obecnych na sesji: 10 głosowało „za” i 1 radny Jan Wojtyszyn „przeciw”, który był za tym aby przywrócić kolej w Mieścisku.

Rada większością głosów zdecydowała aby nie przyjmować dworców w Mieścisku i Gołaszewie.

W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za udział i zamknęła XLI sesję Rady Gminy Mieścisko.

Protokółowała:

Inspektor ds. obsługi organów
Gminy

/Wiesława Kujawa/

Przewodniczyła sesji:

Przewodnicząca Rady

/Elżbieta Kapczyńska/